

CAMPUS PHYSICIAN RECRUITMENT (PART-TIME)

Laurentian University (LU) Health and Wellness Services provides access to a multidisciplinary team of health professionals including physicians, nurses, nurse practitioners, psychiatrists, counselors, social workers and allied health professionals such as physiotherapist and massage therapist in a shared care model. The Centre provides timely access to primary health care and services focused on health promotion and protection, injury and disease prevention catering to the Laurentian University community.

We are presently seeking bilingual family physicians (1-2) to join our multidisciplinary Health & Wellness Centre that will offer scheduled appointments and urgent walk-in services to our students/employee population focused on supporting student success.

The benefits of partnering with our Health & Wellness Centre are:

- Billing (OHIP/UHIP, Third Party Requests) Support
- No overhead fees
- Administrative Support (Medical Secretary and Nursing Intervention for MD clinic)
- EMR: Telus
- Flexible Schedule
- Continued Education Stipend
- LU Parking Pass
- No roster
- Multidisciplinary Team (NP, RN, Psychiatrist, Physiotherapist, Massage Therapist...)
- Office Space/Clinic Space
- Provisions for all Medical Supplies/Equipment
- Other Incentives (monthly stipend for administrative functions)

The Part-Time Physician will provide direct clinical care to students, faculty, and staff at Laurentian University Health and Wellness Services. The physician will manage a wide range of health concerns, including acute and chronic conditions, preventive care, and wellness services in a fast-paced, student-centered environment. This role will involve collaboration with a multidisciplinary team and an emphasis on holistic health and mental wellness. The Part-Time Physician will ensure high-quality care, a patient-centered approach, and adherence to all professional and regulatory standards, particularly those specific to Ontario's healthcare system.

RESPONSIBILITIES

Patient Care & Clinical Services:

- **Diagnosis and Treatment:** Provide medical assessments, diagnosis, and treatment for a wide range of health issues, including common illnesses, injuries, and chronic conditions;
- **Preventive Health:** Offer preventive care services, including immunizations, health screenings, sexual health, and mental health support. Promote health and wellness through education and counseling;
- **Minor Emergencies & Injuries:** Provide care for minor injuries and medical emergencies, and direct patients to appropriate specialists or emergency care when necessary; and
- **Prescriptions and Treatments:** Prescribe medications and treatments in accordance with medical standards and university guidelines. Ensure follow-up care and manage ongoing treatments.

Collaboration and Coordination:

- **Multidisciplinary Team:** Work closely with nursing staff, mental health professionals (counsellors, Psychiatrist), Allied health professionals such as Massage Therapists, Physiotherapists, Sports Medicine Physician, and administrative teams to ensure comprehensive care for students and staff;
- **Referral Network:** Provide referrals to specialists, hospitals, and other healthcare providers as necessary; and
- **Health Promotion Initiatives:** Participate in campus health promotion and wellness programs, including workshops, health fairs, and mental health awareness campaigns when required.

Administrative and Documentation:

- **Medical Records:** Maintain accurate, up-to-date, and confidential medical records for all patients in compliance with the Personal Health Information Protection Act (PHIPA) and university policies;
- **Clinical Procedures:** Follow established procedures for triage, clinical assessments, and documentation to ensure consistency and quality of care; and
- **Regulatory Compliance:** Ensure that all clinical practices align with Ontario's healthcare laws, regulations, and university guidelines.

Emergency and After-Hours Care:

- **On-Call and Emergency Services:** Be available for on-call consultation or medical advice during after-hours when required;
- **Crisis Management:** Respond to urgent care situations and provide guidance during campus health crises, including communicable disease outbreaks; and
- Perform other duties as assigned.

QUALIFICATIONS

- One (1) to Two (2) years of clinical experience in a healthcare setting, preferably in primary care, student health services, or an urgent care environment;
- Familiarity with common health issues and concerns for young adults in a university setting, including mental health, sexual health, and stress-related conditions;
- Proven experience in a primary care setting, including the management of acute and chronic conditions;
- Experience in a university or college health services environment is preferred but not mandatory;
- Previous work with diverse populations, particularly young adults, is highly desirable;
- Experience in emergency care and the management of minor injuries or medical crises is beneficial;
- In-depth understanding of Ontario's healthcare laws, including the Health Insurance Act and Personal Health Information Protection Act (PHIPA);
- Strong diagnostic and treatment skills in the areas of family medicine, adolescent health, and preventative medicine;
- Demonstrated ability to provide compassionate, empathetic care, and maintain strong patient relationships;
- Excellent interpersonal and communication skills, with the ability to effectively educate and engage with students, faculty, and staff;

- Ability to work effectively in a multidisciplinary team, demonstrating flexibility and adaptability in a dynamic healthcare environment;
- Ability to manage a fast-paced caseload while maintaining attention to detail and prioritizing patient needs;
- Sensitivity to cultural diversity and the ability to work with students from a variety of backgrounds and identities;
- Familiarity with electronic medical records (EMRs) systems, specifically Telus PS Suite, or similar platforms.

HOW TO APPLY:

Applications will only be accepted through the following e-mail address careers@laurentian.ca

-

RECRUTEMENT DE MÉDECINS SUR LE CAMPUS (TEMPS PARTIEL)

Le Service de santé et de bien-être de l'Université Laurentienne (UL) donne accès à une équipe professionnelle pluridisciplinaire qui comprend des médecins, un personnel infirmier et infirmier praticien, des psychiatres, des conseillers, des travailleurs sociaux et des professionnels paramédicaux offrant entre autres des services de physiothérapie et de massothérapie selon un modèle de soins partagés. Le bureau permet l'accès ponctuel aux soins de santé primaire et à des services axés sur la promotion et la protection de la santé et la prévention de blessures et de maladies en répondant aux besoins de la communauté universitaire de l'UL.

Nous sommes à la recherche d'un ou deux médecins de famille bilingues qui offriront au Service de santé et de bien-être des services sur rendez-vous ainsi que des services d'urgence à la population étudiante et au personnel afin d'appuyer la réussite universitaire.

Avantages d'un partenariat avec le Service de santé et de bien-être de l'UL :

- Soutien à la facturation (RAMO/RAMU, demandes de tiers)
- Pas de frais de structure
- Appui administratif (secrétaire médicale et intervention infirmière pour la clinique médicale)
- Dossiers médicaux électroniques : Telus
- Horaire souple
- Allocation de perfectionnement professionnel
- Permis de stationnement de l'UL
- Aucun tableau de service
- Équipe multidisciplinaire (IP, IA, psychiatre, physiothérapeute, massothérapeute)
- Espace de bureau/clinique
- Dispositions pour tout le matériel et l'équipement médicaux
- Autres incitations (allocation mensuelle pour les fonctions administratives)

FONCTIONS

Le médecin à temps partiel fournit directement des soins cliniques à la population étudiante, au corps professoral et au personnel aux Services de santé et de bien-être. Elle ou il gère un vaste éventail de préoccupations de santé, y compris des troubles aigus et chroniques, prodigue des soins préventifs et des services de bien-être dans un environnement au rythme rapide axé sur la population étudiante. Les fonctions exigent de collaborer avec une équipe multidisciplinaire, de mettre l'accent sur la santé holistique et le bien-être mental. La ou le titulaire de ce poste doit prodiguer des soins de haute qualité, adopter une approche centrée sur le patient et observer toutes les normes professionnelles et réglementaires, en particulier celles du système de santé ontarien.

Soins aux patients et services cliniques

- **Diagnostic et traitement** : Effectuer des évaluations médicales, poser des diagnostics et recommander des traitements pour une vaste gamme de problèmes de santé, y compris des maladies communes, des blessures et des troubles chroniques;
- **Soins préventifs** : Offrir des soins préventifs, entre autres, des immunisations, des dépistages, des soins de santé sexuelle et du soutien en santé mentale. Promouvoir la santé et le bien-être au moyen de l'éducation et du counseling;
- **Petites urgences et blessures** : Soigner des blessures et des urgences médicales mineures, et orienter au besoin les patients vers les spécialistes appropriés ou des soins d'urgence;

- **Ordonnances et traitements** : Prescrire des médicaments et des traitements conformément aux normes médicales et aux lignes directrices de l'Université. Assurer les soins de suivi et gérer les traitements en cours.

Collaboration et coordination

- **Équipe multidisciplinaire** : Travailler étroitement avec le personnel infirmier, des professionnels de la santé mentale (conseillers, psychiatres), et des professionnels paramédicaux comme des massothérapeutes, des physiothérapeutes, le spécialiste de la médecine sportive et les équipes administratives pour assurer des soins complets à la population étudiante, au corps professoral et au personnel;
- **Réseau d'orientation** : Orienter au besoin les patients vers des spécialistes, des hôpitaux et d'autres fournisseurs de soins;
- **Promotion de la santé** : Participer au besoin à des programmes de promotion de la santé et du bien-être sur le campus, notamment, des ateliers, des salons de la santé et des campagnes de sensibilisation à la santé mentale.

Administration et documentation

- **Dossiers médicaux** : Tenir des dossiers médicaux précis, à jour et confidentiels pour tous les patients, conformément à la *Loi sur la protection des renseignements personnels sur la santé* et les politiques de l'Université;
- **Procédures cliniques** : Suivre les procédures établies pour le triage, les évaluations cliniques et la documentation afin d'assurer la cohérence et la qualité des soins;
- **Observation de la réglementation** : Veiller à ce que toutes les pratiques cliniques s'alignent sur les lois et règlements visant les soins de santé et sur les lignes directrices de l'Université.

Soins d'urgence et en dehors des heures ouvrables

- **Services de garde et d'urgence** : Être disponible pour les consultations durant les périodes de garde ou pour fournir des conseils médicaux après les heures ouvrables au besoin;
- **Gestion des crises** : Répondre aux urgences et fournir des conseils durant les crises qui surviennent sur le campus, y compris les flambées de maladies contagieuses;
- Exécuter toutes autres tâches qui lui sont confiées.

EXIGENCES

- Un ou deux ans d'expérience clinique dans un milieu de soins de santé, de préférence dans les soins primaires, les services de santé pour la population étudiante, ou un milieu de soins d'urgence;
- Connaissance des problèmes et soucis de santé communs des jeunes adultes dans un cadre universitaire, touchant notamment la santé mentale, la santé sexuelle et les troubles liés au stress;
- Expérience prouvée dans un milieu de soins primaires, y compris en gestion de troubles aigus et chroniques;
- Expérience dans des services de santé universitaires ou collégiaux, souhaitable mais pas obligatoire;
- Expérience de travail avec des populations variées, en particulier des jeunes adultes, fortement souhaitable;
- Expérience dans les soins d'urgence et la prise en charge de blessures ou crises médicales mineures, un atout;
- Profonde compréhension des lois ontariennes sur les soins de santé, y compris la *Loi sur l'assurance-santé*, et la *Loi sur la protection des renseignements personnels sur la santé*;

- Solides compétences en diagnostic et traitement dans les domaines de la médecine familiale, de la santé des adolescents et en médecine préventive;
- Capacité démontrée de prodiguer des soins avec compassion et empathie et de maintenir de solides relations avec les patients;
- Excellentes compétences en relations interpersonnelles et en communication, et capacité d'éduquer et de transiger avec la population étudiante, le corps professoral et le personnel;
- Capacité de travailler efficacement dans une équipe multidisciplinaire, en faisant preuve de souplesse et en s'adaptant, dans un environnement dynamique de soins de santé;
- Capacité de gérer des cas rapidement tout en faisant attention aux détails et en donnant la priorité aux besoins des patients;
- Sensibilité à la diversité culturelle et capacité de travailler avec des étudiants de diverses origines et identités.

COMMENT POSTULER :

Nous acceptons uniquement les candidatures envoyées à carrieres@laurentienne.ca